
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2009. június 11-én 
megtartott képviselő-testületi ülésén.

Ülés helye: Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár 

Jelen vannak: Nosza József polgármester, Bácskay Tamás alpolgármester, Kovács László, 
Nyíri László, Molnár Sándor, dr. Mieczynszky Ernő, Mikó Imre, Széplaki Zoltán, 
Smiri László képviselő, Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző, Smiriné Papp Katalin 
pénzügyi csoport vezető, Török Imre Mihály igazgató, Virág Mihály Közútkezelő Zrt. 
megyei igazgatóság kirendeltség igazgató, Szabó László Közútkezelő Zrt. megyei 
igazgatóság 

Hiányzik: Kurilla Olivér képviselő 

Nosza József polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a testület 
határozatképes. 
Javasolja, hogy zárt ülés napirendjére vegyék fel az Arany János Tehetséggondozó 
Programról szóló döntést. 
Javaslatára a képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az alábbi napirendi pontokat hagyja jóvá:

N A P I R E N D

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó: Nosza József polgármester 

2. Tájékoztató a 2009/2010-es tanévre való felkészülésről. 
 Előadó: Török Imre Mihály igazgató

3. A Magyar Közútkezelő Zrt. tájékoztatása Köröstarcsa község közigazgatási területét 
érintő tevékenységéről. 
 Előadó: Virág Mihály kirendeltség igazgató

4. A Vagyonvédelmi Egyesület tájékoztatója működéséről. 
 Előadó: Körömi János elnök

5. Az önkormányzat 2009. évi költségvetésének módosítása. 
 Előadó: Nosza József polgármester 

6. A Képviselő-testület 2009. II. félévi munkatervének elfogadása. 
        Előadó: Nosza József polgármester 

7. Beszámoló a Polgármesteri Hivatal tevékenységéről
. Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 
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8. Bejelentések

9. Lakáscélú támogatásról döntés (zárt ülés).
           Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

10. Önkormányzati kitüntetések és díjak adományozásáról döntés (zárt ülés)
           Előadó: Nosza József polgármester 

11. Arany János Tehetséggondozó Programról döntés (zárt ülés)
         Előadó: Nosza József polgármester 

Első napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés 
között történt fontosabb eseményekről.

dr.   Mieczynszky Ernő   képviselő kifogásolja, hogy miért nincs külön napirendi pontként az 
Európai Parlamenti választásról tájékoztatás?

Nosza József polgármester elmondja, hogy a választásról egy tájékoztató az ülés előtt 
kiosztásra került, mely már megjelent a helyi újságban, a kábel-tv-ben. A testületi ülés 
anyagát pénteken küldték ki, a választás pedig ezt követő vasárnap volt, így akkor még
nem tudtak róla tájékoztatót küldeni. 

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy nem történt rendkívüli esemény a 
választás során, a bejelentéseknél javasolja tárgyalni a tájékoztatást. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

96/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és 
a két ülés között történt fontosabb eseményekről

szóló beszámolót elfogadja. 

Második napirendi pont: Tájékoztató a 2009/2010-es tanévre való felkészülésről

Nosza József polgármester elmondja, hogy szerencse érte az önkormányzatot, mivel 25 millió
Ft-os beruházáshoz 19,1 millió Ft támogatást nyertek. Így megvalósulható 2 terem, a 
tornaterem felújítása, és a nyílászárók cseréje. 2010. június 30-ig kell elszámolni a 
támogatással. 2010. december 31-ig kell elszámolni a 40 millió Ft-os támogatással. 
Ezért a következő tanév során fog zajlani a felújítás. 
A TÁMOP 3.1.4 kompetencia alapú oktatás bevezetését célzó pályázat is nyert.

Török Imre Mihály igazgató elmondja, hogy az eddigi pedagógus állománnyal és tárgyi 
feltételekkel tudják működtetni az intézményt a következő tanévben is. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság elfogadásra javasolja a tájékoztatót. Következő tanévben nem fog változni az
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osztályszám, mivel két első osztályt indítanak. 

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy június 15-ig kell benyújtani a 
normatíva igénylést képesség kibontakoztató, integrációs felkészítés, továbbá óvodai 
fejlesztő program szervezésének támogatására, melyet a 23/2009.(V.22.) OKM 
rendelet szabályoz. 
A képesség kibontakoztató, integrációs felkészítés, valamint az óvodai fejlesztő 
program után igényelhető támogatás kizárólag olyan intézményben vehető igénybe, 
amelynek alapító okiratában, valamint helyi pedagógiai programjában, nevelési 
programjában az igényjogosultságot megalapozó tevékenység szerepel, vagy a 
fenntartó kötelezettséget vállal annak beépítésére. Erről határozatot kell hozni. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a következő tanévben 2 első osztály indult, de 
előreláthatólag az azt követő években egy első osztály lesz. 

Javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül
- az alábbi határozatot hozza: 

97/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
1. Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
a 2009/2010-es tanévre való felkészülésről szóló tájékoztatót

elfogadja. 
2. Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

a 2009/2010-es tanévben két első osztályt indít. 

Határidő: 2. pont tekintetében 2009. szeptember 01. 
Felelős: Török Imre Mihály igazgató

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

98/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

kötelezettséget vállal arra, hogy a 23/2009.(V.22.) OKM rendelet előírásának megfelelően
beépíti az Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 

alapító okiratában a képesség kibontakoztató, integrációs felkészítés, 
továbbá óvodai fejlesztő program szervezésének támogatás

igényjogosultságát megalapozó tevékenységet. 

Határidő: 2009. december 31. 
Felelős: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

Török Imre Mihály igazgató

Harmadik napirendi pont: A Magyar Közútkezelő Zrt. tájékoztatása Köröstarcsa község 
közigazgatási területét érintő tevékenységéről.

Nosza József polgármester köszönti Virág Mihály kirendeltség igazgatót, és Szabó László 
osztályvezetőt.



~ 4 ~

Elmondja, hogy a Közútkezelő Zrt-nek küldött levelet, melyben felvetett problémákat.
A levél kiküldésre került a képviselőknek. 

Virág Mihály igazgató elmondja, hogy a Közútkezelő Zrt átszervezése már 4 éve megtörtént.
Régen 19 önálló megyei kht volt, ami végezte az utak kezelését, fenntartását. 2005-tól 
egy országos szervezet lett. 2009. áprilistól nonprofit zrt-vé alakult, de a feladatok 
nem változtak. 
Viszont lényeges változás történt a feladatok felosztásában. A Nemzeti infrastruktúra 
Fejlesztő Zrt. hatáskörébe kerültek a fejlesztések, a többlet beruházást igénylő 
tevékenységek. A Magyar Közút Kht. feladata a mindennapos útüzemeltetés és 
fenntartás, a felújítás. Ezen feladatokat megrendelésre teljesítik. 
Békés megye a Dél-alföldi régióhoz tartozik, ezen belül Köröstarcsa a gyomai 
kirendeltséghez. A forgalom technikai ügyek viszont a megyei igazgatósághoz 
tartoznak, ezért jöttek ők a Képviselő-testület megkeresésére. 
Bizonyára könnyű a válságra hivatkozni, de ők úgy érzik, hogy az útfenntartás, 
útfelújítás az egyik legfájóbb pont. Tele vannak tervekkel. Tavaly nagy reménnyel 
indítottak felújítási, fejlesztési programokat, melyek nagy csorbát szenvedtek ebben az
évben. 
A hozzájuk írt levélben felvetett problémákkal kapcsolatosan részmegoldások 
történtek, nyilván mindig lehetne tovább lépni. 

Nosza József polgármester kérdezi, hogy lehetséges-e a József A. úti iskolánál, a hídon 
bejövő forgalom lassítása?

Szabó László osztályvezető elmondja, hogy 5-6 éve vett részt Köröstarcsa Képviselő-
testületének ülésén, azóta több minden megoldódott, sajnos van ami nem. A 
közútkezelő szervezeti forma változása nehezíti a dolgokat. A hídfőnél település kapu 
épült, kihelyeztek 70-es táblát, közúti ellenőrzés táblát, elhelyeztek burkolati jeleket. A
településről Mezőberény felé kivezető útnál építettek acélvezető korlátot. 
A József A. úti iskolánál lehetne középszigetet építeni, de azt nem a közútkezelő 
építhet, hanem az önkormányzat. Ehhez vannak pályázati lehetőségek is. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő elmondja, hogy sajnos az egyszerűt komplikálttá tették. 
Úgy látja, hogy nincs szándék az úttal kapcsolatos feladatok kapcsán. A híd és a József
A. úti iskola közötti szakasz veszélyes, kiemelten érdemes foglalkozni vele. 

Virág Mihály igazgató elmondja, hogy nem kesergés, hanem tényismertetésként mondta el a 
bevezetőjét. A Közútkezelő Zrt. működik, és megvan a szándéka az utak 
karbantartására, felújítására. Itt nincs szó szervezeti problémáról, ez összetett dolog. 
2008-ban szép terveik voltak, de a válság közbeszólt. 

Szabó László osztályvezető elmondja, hogy azon vannak, hogy segítség a település 
biztonságát. Utánanézett a településen történt balesetekenk. 2004-ban 2, 2005-ben 0, 
2006-ban 2, 2007-ben 3, 2008-ban 0 baleset történt. Halálos baleset nem volt ezekben 
az években. Ez jó statisztika. A híd aljánál 2 baleste történt, 1 pedig a Mezőberénybe 
vezető útnál. A balesetek közül 2-t kerékpáros, 2-t motoros, 1-et pedig gyalogos 
okozott. 
Gyalogosátkelő kijelölésével kapcsolatosan elmondja, hogy az önkormányzat kérheti 
azt levélben, és az NKH engedélyezi a létesítést. Ehhez kapcsolódó feladata az 
önkormányzatnak a megfelelő megvilágítás és a járda biztosítása, a közútkezelő 
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feladata a felfestés és a táblák kihelyezése. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a hídnál lévő forgalomlassítás véleményük szerint
kevés. 

Smiri László képviselő kérdezi, hogy lehet-e a hídnál sebesség kijelzőt elhelyezni?

Szabó László osztályvezető válasza igen. Ez kb. 1 millió Ft-ba kerül, lehet hozzá pályázati 
támogatást kérni. 

Molnár Sándor képviselő elmondja, hogy itt csak egy körforgalom lassítaná le a forgalmat. 

Virág Mihály igazgató egyetért ezzel. Viszont sok oldala van egy körforgalom létesítésnek 
is. Veszélyes is lehet, mivel a hídról lefelé jövő nagyobb sebességű, nagyobb súlyú 
jármű nem biztos, hogy rá tudna kanyarodni. Az útszűkítés jó megoldás lehetne, de pl. 
Csorváson nem túl népszerű, de el kell ismerni, hogy azóta nem történt ott baleset. 

Smiri László képviselő kérdezi, hogy a két körforgalom és az útszűkítés mennyibe kerülne?

Virág Mihály igazgató elmondja, hogy kb. 80-130 millió Ft között. 
Elmondja, hogy a 47-es főút rekonstrukciója a Békécsaba-Orosháza közötti szakasszal
kezdődik, és a Békéscsaba-Mezőberény szakasszal folytatódik. Ezt követő a 
Köröstarcsai szakasz rekonstrukciója. Ez kb. 5 év múlva várható. A rekonstrukció előtt
egyeztetni fognak az önkormányzatokkal. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy lakossági kérés, hogy a Köröstarcsa helységnév 
táblát tegyék távolabb a körgáthoz. 

Szabó László osztályvezető elmondja, hogy ezt meg lehet tenni, és egyúttal meg is ígéri ezt. 

Nosza József polgármester kérdezi, hogy a József A. út és a híd közötti szakaszon lehet-e 
szűkíteni az utat, mert ott vannak boltok és a Posta is. 

Szabó László osztályvezető elmondja, hogy lehet szűkíteni az utat, de akkor parkolási 
tilalmat kell elrendelni. 

Nosza József polgármester kérdezi, hogy lehet-e ott 30-as táblát kitenni?

Virág Mihály igazgató elmondja, hogy az nagyon kevés, nem javasolja. 

Nosza József polgármester kérdezi, hogy a Kossuth és Széchenyi út kereszteződésében a 
körforgalom építés ügye hol tart?

Virág Mihály igazgató elmondja, hogy 2005-ben megtörténtek az előzetes vizsgálatok, és 
készült tanulmány a rekonstrukcióra. Az óvoda épület problémája azóta megoldódott, 
de a program nem ment tovább. Jelen pillanatban az a projekt áll, amiben ez a 
beruházás megvalósulhatna. Nagy távlatokban napirenden van az ügy. Ezzel 
kapcsolatosan a Közlekedésfejlesztési Koordinációs Központhoz kell fordulni. 
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Szabó László osztályvezető elmondja, hogy az elkészített terv 1 millió Ft-ba került, ez is 
mutatja a szándékukat. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy az Arany J. utcáról nehéz a biztonságos kihajtás 
gépjárművel. 

Szabó László osztályvezető elmondja, hogy oda esetleg lehet felszerelni tükröt, ami néha jó 
lehet, de ő nem igen szereti. Nem nagy költsége van. Ha igénylik, akkor felszerelnek 
egyet a híd előtti kereszteződésbe. 

Nosza József polgármester kérdezi, hogy a csárdaszállásra vezető út felújításáról tud-e 
valamit mondani?

Virág Mihály igazgató elmondja, hogy az út állapotából ítélve, viszonylag közeli ütemezést 
kapott a felújítása. A megyében 1460 km útból 600 km út felújítására lenne szükség, 
de évente 20-25 km út felújítására van lehetőségük. A csárdai út szerepe a hálózatban, 
hogy a 46-os és 47-es utakat összekösse. Ezt megoldották a Gyomaendrőd és 
Körösladány közötti úttal, így a csárdai út felújításának ütemezése hátrébb került. 
Ezen az úton elsősorban mezőgazdasági forgalom zajlott. 

Szabó László osztályvezető elmondja, hogy a 46-os útnál a csárdai út felé útirányjelző táblát 
leszerelték, hogy ne jöjjenek arra az utazók, esetleg még egy járhatatlan út táblát 
tudnak kitenni.

Nosza József polgármester kérdezi, hogy a tulajdonviszonyok rendezése hol tart? Ez 
szükséges lenne egy pályázathoz is. 

Virág Mihály igazgató elmondja, hogy ez egy bonyolult jogi helyzet. Szomorú, hogy 20 éve 
nem sikerült rendezni a tulajdonviszonyokat. 
Lehet, hogy pályázathoz elegendő a közútkezelő hozzájárulása is. 

Szabó László osztályvezető elmondja, hogy amennyiben az anyagi oldalt az önkormányzat 
vállalja, akkor folytathatják a tulajdonviszony rendezését. 

Virág Mihály igazgató elmondja, hogy hamarosan elkezdődik az endrődi hídfelújítás, ez elég
nagy beruházás, lehet, hogy elviszi a keretet. Ezt követné a körösladányi, majd a 
köröstarcsai híd felújítása. 

Nosza József polgármester összefoglalásként elmondja, hogy a Kossuth és Arany J. utcák 
kereszteződésében kihelyezésre kerül egy tükör, a csárdai út végeinél járhatatlan út 
tábla, és a Köröstarcsa helységnévtáblát a hídnál kiviszik a körgátig. 
Figyelni fogják a témában a pályázatokat. 
Megköszöni a Magyar Közútkezelő Nonprofit Zrt. képviseletében megjelent Virág és 
Szabó uraknak a részvételt. 

Javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül
- az alábbi határozatot hozza: 
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99/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

a Magyar Közútkezelő Zrt. Köröstarcsa község 
közigazgatási területét érintő tevékenységéről szóló tájékoztatását 

tudomásul vette. 

Negyedik napirendi pont: A Vagyonvédelmi Egyesület tájékoztatója működéséről.

Szabó József titkár kiegészítésként elmondja, hogy támogatójuk a Békés Megyei 
Rendőrfőkapitányság is.

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság örvendetesnek találja az egyesület jelentős létszámát. 
Az egyesület kérte, hogy az önkormányzati támogatásról kössenek megállapodást, és 
az infláció követő legyen. 

Molnár Sándor képviselő elmondja, hogy a KSK nevében köszöni az egyesület munkáját, 
segítségét. A tevékenységükkel elégedettek. Szívesen segítenek, amiben tudnak. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő elmondja, hogy Szabó Józsefet a szakma is kitüntette. A 
beszámolóból látszik, hogy idén több szolgálati órájuk lesz. 

Szabó József titkár elmondja, hogy ebben az évben 1200 szolgálati órájuk volt, ami abból 
adódik, hogy március 15-től rendőrségi felhívásra fokozott jelenlétet biztosítanak 
július 30-ig minisztériumi támogatással. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

100/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
Vagyonvédelmi Egyesület működéséről szóló tájékoztatóját

elfogadja. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

101/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

megbízza a polgármestert, hogy készítse elő a Vagyonvédelmi
Egyesülettel kötendő együttműködési megállapodást, és

terjessze a Képviselő-testület elé. 

Határidő: 2009. augusztus 31. 
Felelős: Nosza József polgármester 
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Ötödik napirendi pont: Az önkormányzat 2009. évi költségvetésének módosítása

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság elfogadásra
javasolja a rendelet tervezetet, mely tételenként részletesen indokolva van. 

Smiri László képviselő az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság szintén 
elfogadásra javasolja a tervezetet. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

11/2009.(             )
önkormányzati rendelete

az önkormányzat 2009. évi költségvetéséről szóló

5/2009.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosításáról

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Hatodik napirendi pont: A Képviselő-testület 2009. II. félévi munkatervének elfogadása

Smiri László képviselő az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság elfogadásra 
javasolja a munkaterv tervezetét. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

102/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

a 2009. II. félévi munkatervét elfogadja. 

(A munkaterv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Hetedik napirendi pont: Beszámoló a Polgármesteri Hivatal tevékenységéről.

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy választási ciklusonként egyszer 
szokott ilyen beszámoló készülni. 

Smiri László képviselő az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság aprólékosan
tárgyalta a napirendet. Elfogadásra javasolják a beszámolót, és a határozati 
javaslatokat. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 
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103/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
1. Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a 

Polgármesteri Hivatal tevékenységéről szóló beszámolót. 

2. A Képviselő-testület megvizsgálja a Polgármesteri Hivatalnál a 
köztisztviselők jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény 44/A §-ban 
biztosított illetménykiegészítés bevezetését. 

3. A Képviselő-testület megbízza a jegyzőt, hogy a Polgármesteri Hivatal 
Szervezeti és Működési Szabályzatának felülvizsgálatát terjessze a 
Képviselő-testület elé. 

Határidő:2. pont 2010. november 26.
3. pont 2009. augusztus 31. 

Felelős: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

Nyolcadik napirendi pont: Bejelentések. 

Nosza József polgármester bejelentésében elmondja, hogy a Lake-Horse Kft. levele 
kiküldésre került a képviselőknek. Kérte, hogy jól tárgyalható anyagot adjanak be, de 
ez inkább projekt ötlet szintűre sikerült. Úgy gondolja, hogy a Kft. terveinek bővebb 
kifejtése lesz szükséges a döntés meghozatalához. Jó az irány, csak pontosításra 
szorul. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság részletesen 
tárgyalta a témát. Döntésük, hogy helyszíni szemlét tartanak a Kft. eddigi 
vállalásainak megvalósulásának áttekintésére. A bizottság javasolja, hogy a Lake-
Horse Kft az elképzeléseit részletesebben fejtse ki, és a döntést halasszák el. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
10 éves bérletből 2 év telt el. Támogatják a Pénzügyi Bizottság helyszíni szemle 
tartását, és ők is részletesebb kidolgozást tartanak szükségesnek. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő egyetért az elhangzottakkal. A beadványban vannak új 
elemek is. Egy jó szerződés mindig tudja a lehetőségeket befolyásolni. Minden 
képviselőnek részt kellene venni a helyszíni szemlén. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

104/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

helyszíni személt tart a Lake Horse Kft. által működtetett Ligeti
horgásztónál.

Határidő: 2009. szeptember 04. 
Felelős: Nosza József polgármester 
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Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

105/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

felkéri a Lake Horse Kft ügyvezetőjét, hogy a Ligeti horgásztó 
működtetésére vonatkozó javaslatait részletesen dolgozza ki. 

Határidő: 2009. szeptember 04. 
Felelős: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző

a határozat továbbításáért

Nosza József polgármester következő bejelentésében elmondja, hogy a bölcsőde térítési 
díjára az iskola javaslata 290.- Ft. Ehhez rendelet módosítás szükséges. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság elfogadásra
javasolja a térítési díjat. 

Smiri László képviselő az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság is 
elfogadásra javasolja. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság szintén elfogadásra javasolja. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő kérdezi, hogy az áfa változással számoltak-e?

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy a rendeletben mindig nettó árat 
fogadnak el. Az előterjesztés mellékletében szerepel, hogy ez 242.- Ft. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

12/2009.(              )
önkormányzati rendelete

a gyermekvédelem helyi szabályozásáról szóló
16/1999(XI.01.), 5/2001(II.06.), 18/2003(IV.15.),33/2003(XII.22.), 
8/2004(VI.15.), 21/2004(XII.15.), 22/2005(XII.09.), 4/2006(III:02.),
12/2006(VI.09.), 25/2006(XII.14.), 1/2007(II.13.), 21/2007.(XII.07.), 

22/2008.(XI.28.)
önkormányzati rendeletekkel módosított

8/1998.(IV.15.) önkormányzati rendelet

módosításáról

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)
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Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző bejelentésében elmondja, hogy elkészült a bölcsőde 
felvételi szabályzata. A működési engedély ügye folyamatban van, úgy tűnik, hogy 
még ebben a hónapban meg is fogják kapni. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság elfogadásra javasolja a szabályzatot. 

Smiri László képviselő az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság is 
elfogadásra javasolja a szabályzatot. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő elmondja, hogy az Európai Unió is támogatja a bölcsődék 
működtetését. Bölcsőde működését indokolja a gyes megkurtítása is, illetve a 
környezető településekről is jöhetnek gyerekek a bölcsődébe. 
Mint gyermekorvos elmondja, hogy a szakorvosi díj nem szerepel az előterjesztésben, 
melyről erre a félévre lemond. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy kételyeik vannak a bölcsődei gyermek létszámmal
kapcsolatosan. 

Javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül
- az alábbi határozatot hozza: 

106/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

a Napköziotthonos Óvoda és Bölcsőde felvételi szabályzatát elfogadja. 

(A felvételi szabályzat a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy a Szabó Károly Művelődési Ház és 
Könyvtár Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítását a községi könyvtár 
iskolai könyvtárral történő összevonása tette szükségessé. Az alapító okiratba is 
bekerül az iskolai könyvtár feladatainak ellátása. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság támogatja az SzMSz és az alapító okirat módosítását. 

Smiri László képviselő az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság támogatja 
az SzMSz és az alapító okirat módosítását.

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

107/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

a Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár 
Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítását elfogadja. 

(A Szervezeti és Működési Szabályzat a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)
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Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

108/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

a Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár 
módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt 

Alapító okiratát elfogadja. 

(Az Alapító okirat a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző bejelentésében elmondja, hogy az Állami 
Számvevőszék számvevő tanácsosa által készített összegző megállapítások kiosztásra 
kerültek. Az ÁSZ megállapította, hogy a normatív hozzájárulás igénylésével és 
elszámolásával kapcsolatos feladatoknak eleget tett az önkormányzat. Eltérés nem 
volt. A szabályoknak megfelelően történtek az igénylések, és készültek el a 
nyilvántartások. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

109/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

az Állami Számvevőszék által készített összegző megállapításokban
foglaltakat tudomásul veszi. 

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy kiosztásra került az Európai 
Parlamenti választásokról szóló tájékoztató. A választás törvényesen lezajlott. 
Rendkívüli esemény nem volt. Javasolja, hogy döntsön a Képviselő-testület arról, 
hogy a választásokról, népszavazásról minden esetben önálló napirendi pontként 
kapjon tájékoztatást a testület a választást követő első soros Képviselő-testületi ülésen.

dr. Mieczynszky Ernő képviselő javasolja, hogy ezt követően bármilyen választás lesz, arról 
szóló tájékoztatást vegyék fel a következő ülés napirendjére, és táblázatnál 
részletesebb tájékoztatást kérne. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

110/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

a választást, népszavazást követő soros Képviselő-testületi ülés
napirendjére felveszi az arról szóló tájékoztatás tárgyalását. 
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Nosza József polgármester elmondja, hogy a Délkelet-Alföld Regionális 
Hulladékgazdálkodási Rendszer Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás 
Taggyűlési döntését szükséges elfogadni. A 2009. évi működési hozzájárulás 35.- 
Ft/lakos mértékben állapítja meg. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a DAREH a KEOP-1.1.1 kódszámú települési 
szilárdhulladék-gazdálkodási rendszerek fejlesztése című kiírásra pályázatot nyújt be, 
melyhez 80.- Ft/lakos hozzájárulást kell fizetni. 

Javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül
- az alábbi határozatot hozza: 

111/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
1. Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

a Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer 
Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás által 

KEOP-1.1.1 kódszámú települési szilárdhulladék-gazdálkodási rendszerek
fejlesztése című kiírásra benyújtandó pályázathoz szükséges önkormányzati

hozzájárulást 80.- Ft/lakos mértékben elfogadja. 
A Képviselő-testület a 2009. évi költségvetésében

a forrást biztosítja, és megbízza a polgármestert, hogy 
gondoskodjon a Társulás részére történő átutalásról. 

2. Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
a Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer 

Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás 
2009. évi működési hozzájárulást 35.- Ft/lakos mértékben elfogadja. 

A Képviselő-testület a 2009. évi költségvetésében
a forrást biztosítja, és megbízza a polgármestert, hogy 
gondoskodjon a Társulás részére történő átutalásról. 

Határidő: 2009. szeptember 30. 
Felelős: Nosza József polgármester 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a DAREH taggyűlése elfogadta  a társulás alapító 
okiratának módosítását. Lényeges változásokat nem tartalmaz, hanem jogszabályi 
változások miatti módosításokat tartalmaz. 

Javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül
- az alábbi határozatot hozza: 

112/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

a Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer 
Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt Alapító okiratát elfogadja. 

Határidő: 2009. június 30.
Felelős: Nosza József polgármester 
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Nosza József polgármester elmondja, hogy Bácskay Tamás alpolgármester 3 havi 
tiszteletdíját felajánlotta a KHB egyesületnek a sportpálya működtetés költségeire. 
Egy havi tiszteletdíját pedig felajánlotta az „Ovisokért” Alapítványnak. 

Javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül
- az alábbi határozatot hozza: 

113/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

a KHB egyesületet a sportpálya költségeinek biztosítása érdekében 
193.500.- Ft-tal támogatja

Az „Ovisokért” Alapítvány támogatását 64.500.- Ft-tal kiegészíti. 
A támogatások fedezetéül a Bácskay Tamás alpolgármester által igénybe nem vett 

2009. július, augusztus, szeptember és október havi tiszteletdíjra betervezett összeg szolgál.

A Képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a 
költségvetési rendelet fentiek szerinti módosítását terjessze

a Képviselő-testület elé. 

Határidő: 2009. szeptember 10. 
Felelős: Nosza József polgármester 
Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

Nosza József polgármester bejelentésében elmondja, hogy több önkormányzat összefogásával
közös beszerzéssel lehetséges a gáz és áram piacon jó pozíciót elérni. Első körben a 
villamosenergia területén próbálkoznak. Célszerűnek tartja részt venni a közös 
beszerzésben, hogy a szabad piacon minél olcsóbban tudják beszerezni az energiát. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő egyetért, így nagyobb hangsúlyt kap a véleményük. 
Gazdaságilag is kifizetődő. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság támogatja a
közös beszerzésben való részvételt. 

Bácskay Tamás alpolgármester elmondja, hogy ezen a területen megtakarítás érhető majd el. 
Ahhoz, hogy Köröstarcsa is előnyösen szerepeljen összefogás kell. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

114/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

részt kíván venni a Békés Megyei Önkormányzat által koordinált
árambeszerzésben. A Képviselő-testület megbízza a polgármestert

a közös beszerzéshez szükséges nyilatkozatok, intézkedések megtételével. 

Határidő: azonnal
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Felelős: Nosza József polgármester 

Nosza József polgármester elmondja, hogy az alternatív energiával kapcsolatosan a februári 
ülésen árajánlat kérésről volt szó. Még nincs konkrét javaslata. Szoláris energia és 
hőcserélős rendszer területén érdeklődik. Látva, hogy milyen nehéz komolyabb 
anyagot kisajtolni e területen működő cégektől, felvette a kapcsolatot egy pályázat író 
céggel, de még nem kapott ajánlatot. 

Elmondja, hogy a Képviselő-testület megbízta az Idősek Otthonával kapcsolatos 
területekről írásos ajánlat kérésével. Javasolja a témát zárt ülésen tárgyalni, mivel a 
nyilvános ülés üzleti érdeket sértene. 

Javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül
- az alábbi határozatot hozza: 

115/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény
12.§. (4) b, pontja alapján

zárt ülést rendel el, tekintettel arra, hogy
a nyilvános tárgyalás üzleti érdeket sértene.

Molnár Sándor képviselő elmondja, hogy 3 havi tiszteletdíját felajánlja a KSK részére. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

116/2009.(VI.11.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

a Községi Sportkör Köröstarcsa támogatását 96750.- Ft-tal kiegészíti. 
A támogatások fedezetéül a Molnár Sándor képviselő által igénybe nem vett 

2009. július, augusztus és szeptember havi tiszteletdíjra betervezett összeg szolgál.

A Képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a 
költségvetési rendelet fentiek szerinti módosítását terjessze

a Képviselő-testület elé. 

Határidő: 2009. szeptember 10.
Felelős: Nosza József polgármester 
Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a soron következő testületi ülés 2009. szeptember 
10. napján kerül megtartásra, az alábbi napirendi pontokkal.

Napirend
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1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó: Nosza József polgármester

2. Közrend, közbiztonság helyzete.
 Előadó: Mezőberényi Rendőrőrs Őrsparancsnoka

3. Önkéntes Tűzoltó Egyesület tevékenységéről szóló tájékoztató. 
 Előadó: Csóka Károly parancsnok

4. A horgásztó további működtetésére vonatkozó kérelem megtárgyalása. 
 Előadó: Nosza József polgármester 

5. Beszámoló az önkormányzat 2009. I. félévi gazdálkodásáról
Előadó: Nosza József polgármester

6. Az önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének módosítása
Előadó: Nosza József polgármester

7. Bejelentések

8. Lakáscélú támogatásokról döntés (zárt ülés)
Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző

Nosza József polgármester megköszöni mindenkinek a munkát és az ülést befejezettnek 
nyilvánítja. 

K.m.f.

Nosza József Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna 
polgármester   jegyző 
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